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Uw kenmerk

Behandeld door

Datum 26 juni 2020 5.1.2e

Betreft Voorbereiding St Maarten op grenzen open voor

toeristen per 1 juli as

Geachte eer CAE
In antwoord op uw vraag of de Caribische eilanden - conform het tweede

en derde OMT-Carib advies — goed voorbereid zijn om op 1 juli toeristen

toe te laten, kan ik u berichten dat voor alle Caribische (ei)landen blijft

gelden dat ze een kwetsbare infrastructuur hebben voor wat betreft de

zorg in het kader van een covid-19 uitbraak. De meeste eilanden hebben

n.a.v. de OMT adviezen plannen gemaakt ter voorbereiding van het

openstellen van de grenzen voor toeristen uit landen met een hoger risico

dan actueel op het eigen grondgebied. Deze plannen betreffen onder meer

de capaciteit van publieke en curatieve zorg alsook keuzes omtrent

aantallen toeristen en op- en afschaling van deze aantallen afhankelijk
van de epidemiologische ontwikkelingen. Hoewel de risico’s voor de

landen Curacao en Aruba zeker reéel zijn wordt het risico door deze

voorbereiding gereduceerd. Wij hebben momenteel echter met name nog

zorgen over de voorbereiding door de overheid van St Maarten.

Kopie aan

Bijlage(n)

Van oudsher zijn de toeristen die op St Maarten komen grotendeels
afkomstig uit de Verenigde Staten. De VS als geheel hebben nog steeds

hoge aantallen positieve covid-19 patiénten (met de nuance dat er grote

regionale verschillen zijn), waardoor het risico op introductie en daarmee

lokale transmissie op het eiland groot is. Het ziet er momenteel niet naar

uit dat dat op korte termijn zal veranderen.

In tegenstelling tot de andere landen (Aruba en Curacao) hebben wij tot

op heden vanuit St Maarten nog geen concreet plan van aanpak gezien
hoe de verschillende ministeries en instellingen de risico’s op introductie

en transmissie willen beperken. Zoals ons nu bekend is worden er geen

beperkingen gesteld aan aantallen toeristen noch wordt er geschaald met

deze activiteiten begonnen.
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Datum

26 juni 2020

Ons kenmerk

Een punt van zorg is de huidige bezetting van de GGD. Deze leunt 5.1.2e

momenteel sterk op tijdelijk capaciteit vanuit Nederland en is daarmee

ten behoeve van de bestrijding van de epidemie niet structureel geborgd.
Tevens leiden de aangekondigde bezuinigingen op het eiland tot een

verder reductie van de beschikbare capaciteit - direct door stakingen van

het personeel -

maar ook omdat structurele uitbreiding op langere termijn
onder het huidige financiéle regime niet mogelijk lijkt.
Alhoewel de capaciteit van de private laboratoria de afgelopen maanden

fors is uitgebreid, is het de vraag of deze voldoende is om grotere

aantallen toeristen laagdrempelig te testen.

Wij begrijpen goed dat het dilemma voor de eilanden groot is; de sterke

afhankelijkheid van toerisme voor de financién van het land en de

inkomens van de bewoners zorgt voor grote sociale onrust door het

langdurig sluiten van de grenzen. Het weer openen van deze grenzen is

vanuit die optiek begrijpelijk, maar leidt —onherroepelijk tot hogere

risico’s, waar een gedegen voorbereiding (met specifieke keuzes voor

aantallen, triage en aanvullende maatregelen) naast voldoende capaciteit

op zijn plaats is. Wij zijn als altijd gaarne bereid hierin mee te denken.

Met vriendelijke groet,
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